QUEENSLAND POLICE SERVICE

STATEMENT OF WITNESS B
Q05
al
‘ Statement No.: | | Date: 27/04/2007 j
Statement of:
Name of winess: | William Edwin THOMAS IIT l Date of birtl: l 5/4/1955 J Age: | 51
Occupation: Management Training Consultant
Police officer taking statement:
MName ol police officer: Gary Colin CAMPBELL . Rank: ?:::;;:T Reg. No.: | 6680
Region/ Command/ Division: | Notthern Station: | Townsville Criminal Investigation Branch

William Edwin THOMAS 111 states:

I am masried man, 51 years of age, and reside al 1936 Seattle Slew Drive, Helena, Alabama, 35080, USA. My wife is Cindy
THOMAS end she resides with me. I am currently employed as a Management Training Consultant with AIG-American General
Life and Accident Insurance Company, 1 have been invelved in the insurance industry for 23 and a half years. I am fully
conversant with numerous fife and health insurance polices, their values, product knowledge for both group and individual
insurance contracts, and insurance management responsibilitics, among other things. I have a living daughter end her name is

Alanda Michelle THOMAS. She is 26 years of age and resides at 7572 Spencer Lane, Helena, Alabama, 35080, USA.

I had an older daughter hoﬁ’evcr she died on the 22™ day of October 2003. Her name was Christina Mae THOMAS however her
married name was Christina Mae WATSON. At the time of her death she had been married for 10 days to David Gabriel
WATSON. [ referred to David Gabriel WATSON as Gabe. They were engaged for 6 menths prior to their wedding and Tina’s

subsequent death.

T am aware that prior to their marriage that they had purchesed a maritel hame at 306 Oak Leaf Circle, Hoaver, Alabama, 35244,
USA. This had been purchased about two months prior io the marrisge however Tina had only steyed in the home one night. They
spent the first weeks of ownership painting and making improvements to their new home, after which Gabe moved in a few weeks

" prier to their marriage. Tina wn.;_: living in Helena with our younger daughter, her sister Alanda, during this time. Tina owned a
Muzda Miata convertible. Gabe was not happy with this vehicle, so a couple of months prior to their merriage, he had Tina trade
her car in for a Jeep Cherokee. Tina had owned the Miata for approximately one year, it was her little dream car all the way back
ta her chitdhood.

Tina was employed from late 1999 to October 2003 at the Parisians Departiment Store. Her role their just prior to her death was as
the manager in the boys department. Her salary at that time was approximately $33-000 to $34-000 per annum. [ was aware that
Tira bad an insurance policy as part of her employment package. This was fo the value of one year's employment and to a
beneficiary of her choice. At the time of the death of Ting, I was the sole beneficiary of that policy. The policy was held with
Unum Provident Insurance Company. Each year prior to her death I would sit down with Tina and seview this policy with her to
ensure she was fully conversant with the provisions of the policy and to clarify if she wanted to vary or change eny of those
provigions. I did the same thing with Alenda as well. T am aware that there was & provision on the policy of Tina for the life

insuranggrbeneliLasmpunt to be increased three fold plus an additional year in the event of an accident.
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CONTINUED STATEMENT OF: william Edwin THOMAS Ili

In effect this means that if the current benefit is $35-000 it could be increased to a tolal of $175-000 for example as a payment (0
ihe beneficiary. This would require an increase in the premium to facilitate the increase of the benefit. The premium for the initial
penefit was the responsibility of the employer however if you did wish to increase that benefit it was the responsibilily of the
insured for the additional coverage. The re-enrollment is annually and in cffect is the finabisation of the agreement between

employer and employee on the benefit changes and premium far the policy for the upcoming year.

Tina's health when I last saw her was very good. This was on the day of her wedding whiclh was the t1% of October 2003. This

was Lhe last day I saw Tina alive. Tina did have some health issues when she was younger.

When Tina was a child she was very lethargic et times. This was mis diagnosed on several accasions however as she pot older it

was subsequently diagnosed as o minor heart condition. Tina was en medication [or this cendition for some time. Tina had
surgery in 2001 which was a urative procedure, This in effect meant that she was cured of that condition. After the surgery the
i condition did not retura acd Ting did not need to take sy medication. Afier the surgery and prior to her death T saw no indications

; of re-occurrence of the minor heart condition and Tina made no mention of any indication that the heart condition had re-occurred.

After the surgery Tina became a lot more active and could do things she previously couldn’t do. Cindy at limes would try and have

Tina slow down bui Tina would constantly tell her mother that she was fine now and could do all those things.

l I believe it was in January 2003 that Tina came and saw Cindy and ! at our home (Tina was still living with us at the lime) and we
were silting around talking, Tina told us that she wes about to begin scuba diving lessons. T was quite shocked. My response was
you have never expressed an interest in scuba diving in your life, why are you cansidering deing it now. Idid not know anything

gbout seuba diving at this time and I knew very little about scuba diving prior te Tina's death.
d Tina told me that Gabe had wanted her to do scuba diving and that he wanted her to do it with him.
i

I told her that that was not a very good reason considering it was a sport that was not the safest sport to do and that just because he

wanted to scuba dive doesn't mean that she had to.

Cindy said you know that this is a very strenuous sporl and even though your heart candition is cured you have never been the real

physical type.
Tina said that Gabe wanted her to scuba dive and that she wanted to make him happy.

I expressed 1ny rescrvations but knew that she would do it anyway but 1 just wanted her to know that T was concerned and she

needed to be careful.

Gabe was aware that Tina had a heart condition and had been the subject of suegery to cure this condition. I remember a time, it
was the 15" of February 2003, when Gabe and I met for a coffee af the “Books a Miltion Coffee Shop™ in Hoover, Alabama. When
we met Gabe wanted to ask for Tina's hand in marriage, (Gabe had actually called me on Monday the 10" of February 2003 while
I was in Greensberg, Pennsylvania on business. CGabe's fntent was io ask me about this over the telephone but 1 insisted that he

should do this in person).
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CONTINUED STATEMENT OF: william Edwin THOMAS I

Gabe told me that he intended to ask Tina to marry him but he wasn’t sure how or whea he was going to do this. I told Gabe that
he needed to make sure that the how and the when was somelhing very special. Gabe said he understood. 1told Gabe thal when he

made a decision as to when and Low, to contact Cindy and me and let us know.

We also talked about Tina scuba diving, I was conceened about Tina scuba diving as my impression of scuba diving was thal it was

n sport that was physicatly demanding and not the salest spert a person could get involved in.

Gube's response was that if e was going lo do things that Tina fiked to do, she would have (o éo those (hings that he liked (o do
and scuba diving was what he enjoyed doing. This did not sit well with me. [ lold Gabe that Tina had surgery a few years ago for a
heart conditian and he 1old me that he was aware of this and that she was cured of this condition. T told Gabe that we knew that she
was cured and she constantly reminded us that she was cured but as parents we were stili somewhat over profective because of

raising her with that condition. This was acknowledged by Gabe however il did not change his point of view.

I niso asked Gabe why he wanted to marry Tina. (7 had never heard him say he foved her nor had Ting ever told me thai he had
told her that he loved her). )

Gabe told me that his relationship with Tina just felt right. T asked him if he loved Tina and he responded by telling me thal he felt
that was a “little comy”. Gabe told me that he fell they were comfortable together and, once again, their refatiouship just felt right

for him. Gabe did not, at any time, tell me that he loved her, which, as ker father, was what T was lacking for.

On the weekend following Easter Sungday 2003 | was at home with Cindy. Tina arrived at our home. Tina was quite excited and
happy. She showed us a diamond ring and told us that Gabe Lad proposed to her on Easter Sunday. Tina had waited until she
could show us the ring to tell us the engagement was finally official. Tina had told us previously that Gabe had the ring in

Movember 2002 in a bag on top of his television in his conda.

Tina knew from that point an that it was an engagement ring but Gabe had wamed hes several times that if she atiernpted to look at
it he would take it back. Prior to the engagement becoming official between November 2002 and March 2003 Tina had
complained to us that she felt Gabe was teasing her with the ring and that he was using it to get her to do things he wanted her to
do, Tina complained to us about this on several separate oecasions. I asked fier on a couple of occasions why she let him do that to
her and she said because siie Joved him and was hoping one day he would ask her to marry him. Tina tofd us that they had not set a

wedding date at that time but that Gabe wanted a shert engagement.

1 tecell on Friday the 26" day of September 2003 I had arrived home from my work. T had just flown back in from Akren, Ohio.
At home was my wife Cindy and 1y danghter Tina who had dropped over knowing that 1 was on iy way in from the airport. We
exchanged greetings and just chatted for a while. We were standing in the kitchen around the igland table. This is a table in the

centre of our kitchen on which you would prepare food and drinks for meals.

Tina said fo me that Gabe had told her that she needed to increase her group life insurance benefit to the maximum and change him

1o be the sole beneficiary for her insurance policy at work.

1 thought this was strange as at that time. I had been in insurance for 25 years and I had never come across a sifualion where a

young soon to be married couple were concermned ahout these matiers at that time,

rl
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CONTINUED STATEMENT OF: William Edwin THOMAS III
I asked Tina did Gabe say why he wanted her to do this.

. Tina sai¢ that Gabe had told her that now that they were getting married any policies she had should have him to be the sole
4 beneficiary.

I told Tina that her re-enrolbment was coming up in November and that she had enough going on with the wedding. T said ta Tina

that T was surprised that Gabe was thinking of such a thing with the wedding coming up.

Tina asked me what she should tell Gabe as he might ask.

1 told Tina to te)l Gabe that 31 was taken care of Then I told Tina that we (Tina and i) would do it on the re-enrollment in

November whe she got back from her honeymoon.

Alter that we talked about the upcoming wedding a lal. Seme tune Jater Tina headed home, At that time she was living with
Alanda for the three months just prior to her wedding. After Tina had left I said to Cindy that the comments by Tina were the
strangest damn thing I had heard for a long time. I had worked wilh couples that were macried several years whe I could not talk
into gelting insurance and many of which hiag not even thought to check beneficiary designations on their insurance long after their
marriage. Cindy told me that it sounded strange too. Isaid to Cindy that it didn’t make any sense as Lhe re-enrollment was coming
up in November and she would have to make her benefit elections and clarify those details alf over again. We then talked about the

upcorning wedding (or Tina and Gabe.

On the 11" of October 2003 cur davghter Tina married David Gabrie! WATSON at the Southside Baptist Church, Birmingham,

Alabama. The reception was at the Pickwick Hotel, Birmingham, Alabama. This was the last day that I saw Tina alive. The last

moment I saw Tina alive, Tina and Gabe were about to go down in an elevator to leave from the reception and 1 reached in and

.i took Tina's hand and told Tina I loved her and to have a good time. Itwmed to Gabe and asked him ta take care of my baby gitl.

Cn the 22™ day of Ostober 2003 at 8.36am I reccived a call on my cell phone fram David WATSON who is Gabe's father, David
i WATSON said Tommy are you at the office or are you at the hote!. I said [ was at the affice, David WATSGN said are you alone
or are there people around. [ said there are people around but I can talk. David WATSON said I don’t know any other way of
telling you this but there has been an accident and Tina has drowned and then he said here’s my preacher. A male voice then came
on the other end of the cell phone and asked me if there was anything he could do for me. After that I was not really thinking but 1
remember saying that I wanted it kept quiet until [ could get home and tell my wife and my daughter. The preacher said that they
would do the best that they could do to keep it quiet until I got home. At the time 1 was under the impression that it had just
happened,

A work colleague of mine atlended to my travel arrangemerts and I went direct to the airpart after going to the motel and getting
my clothing etc. At the airport I rang David WATSON back and got his voicemail and Jeft a message for him to call me back. The
preacher celled me back instead and I asked him for parliculars about how Tina died as all I knew was that she had drowned. The
preacher said he couldn’t te!l me anymare but also said that he was afraid that they couldn’t keep the informalion guiet as it was
" already out. That put me in & panic as [ knew that Alanda was going into work. I tried to ring Alanda ol home but there was no

answer. Ttried to ring Alanda at work but the phone was busy every lime I rang,

o o7 -
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CONTINUED STATEMENT OF': william Edwin THOMAS Iil

As | was boarding the plane at the aitport in Tallahassee, Florida, Alanda rang back. The first thing she said was what happened to
Tina. She was crying and very upsel, | asked Alanda how she knew so quick and she said she came into work and that everyone
already knew. We talked for a few minutes more. I told her that T didn*t know much except for what David WATSON told me. I
told her not to leave work alone as I wanted someone with her, I esked to talk to Ceasar Lamonica, who was her boss. [ spake 1o
Ceasar and asked fo him to make sure that someone took Alanda home. Ceasar told me thal he would gel a good friend of Alanda's
by the name of Kelli SMITH Lo take her home and make sure that she got there. [ talked to Alanda again and told her that [ had 10
go as they were closing the doors of the plane and I would call her upon arriving in Atlanta where [ would be changing flights to

get home. The call was then terminated.

1 then had an hour fight from Tallahasse to Atlunta, When I ot off the plane I had two messages on the phone. One was from
Alanda so 1 called her back. Alanda told me that she had spoken to Gabe’s mother Glenda WATSON and that Glenda was at her
hatue and getting ready to fly to Austratia. Alanda said that Glenda had already golien packed and obtained visa's and was waiting
for David WATSON (her husband/Gabe's father) to return home to take her to the airport. Alanda had also asked what had
happened and Glenda had told her thal they did not know anything except that il was an accident and Tina had drowned. I asked
Alanda how her mother (Cindy) was. Alanda said that mother doesn't know as far as she knew. [ said that she may be sleeping
fate and that 1 was hoping to get home first before she found out. T didn’t want Alanda to have to tell her mother that her olher

daughier had died. The call was then finished.

I also returned a telephone call to John LEONARD and he told me that he already knew about Tina's death. | asked him how he
had found out and he said that a friend of his had told him. John asked me what happened and I told him that he knew just as much
about what had happened as I knew. Johm tried to console me as a friend and told me that he would call me later. The call was

then finished.

I boarded the plane at Atlanta and flew to Binmingham, Alabama. On arrival [ called Alanda as soon as I got in my car and started
heading home. Alanda told me that she and Kelli SMITH were at my house along with Kelli's parents, Dennis and Ruthie DUKE.
Alanda told me that she had called o her mother at the bedroom door, had woke her up, then went in and told her about Tina. I

asked Alanda if she was able to get the telephone o her mother to fet me talk to her.

Cindy was hysterical and kept asking what happened, what happened to Tina. T didn’t have any answers. Cindy was very upset,
she was crying, it was terrible. 1 got home about thirty or so minutes later. It was around two o’clock an the 22™ day of October
2001 when ! gat hiome to my family. U was a very emotional time for Alanda, Cindy and 1. Kelli stayed with us although her

parents left a couple of hours after [ arrived hone.

As the afternoon progressed | made several calls te David WATSON's home and work telephone numbers and his celt phone and
left messages but did nat receive a reply. Dennis Duke, Kelli's father, also made some calls for us. He was trying to find out how

to get in tauch with someone from the American Consulate in Australia and 1o hopefully get some information.
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CONTINUED STATEMENT OF: wiltiam Edwin THOMAS I

About 5.30pm or 6pm I got a call from Charlene ROBINSON who is with the American consulate in Sydney, Australia.
ROBINSON asked me if [ knew about what had happened to Tina. I told her that all I knew wag that she had been in an accident
and fhat she had drowned. ROBINSON expressed her sympathies and gave me a brief overview of the role of the consulate.
ROBINSON asked me if there was anything she could do for me. I said to ROBINSON that [ had golien the news from Gabes
father in & very brief conversation with no specifics and that 1 had [eft several messages hoping (o get more information but lie had
not returned my call. I said I did not know how to get in contact with Gabe and I would appreciate anything she could do Lo get me

in contact with lim. We needed to find out what had happensd to Tina.

ROBINSOM said she would see what she could do but thal it may take a little while. About an hour later [ received a call from
ROBINSON stating that she had Gabe on the line. She said that she was gaing to fay the phane down so that we could speak to

him privately as she couldn’t hanp the telephone up without disconnecting us.

Cindy, Alanda and [ were all on telephone extensions. We had all went to the basement and could hear simullanecusly whatl was
being said by the person on the other end of the telephone line, Cindy had already said that if we could get Gabe on the line that

she wanted to talk first.

Gabe came on the line. Cindy said something to the effect that Gabe is that you, are you okay. (Gabe said that he was okay. Cindy
asked Gabe this sevesal times wanting to be sure he was okay. Cindy asked are you hurt. Gabe said no and that he was fine.
Cindy said Gabe what happened to Tina. Gabe asked you want io know what happened. Cindy said I want to know exactly what

happened, Tina is our daughter we need to know everything,

Cabe said that there were two people in the room with him, he said they were from the dive company, Gabe said give me 2 inoment
I am going to ask them io leave. Gabes voice then became a [ittle muftled but ! beard hiim say I fave Tina's parents on the line,

could you give us somne privacy. I then heard what sounded like a doar shutting.

Gabe's voice became ¢lear and he then asked do you want 1o know everything that happened. Both Cindy and [ said that we did.

Gabe said that they were on their first dive, at the “Yonpala” wreck site, and that they had gone in the water. (Gabe said that he was
nol the best judge of disiance but that they were down about forty feet. Gabe said that they were swimming along and that Tina

had tugged on him, he tumed to look at Tina and that she had given him a thwnbs up signal.

Gabe explained that this was a signal to go to the surface. Gabe said that he had took her hand and started swimming back towards
the anchor rope, which again not being the best judge of distance was about forty feet away. Gabe said that they had made it about

halfay, and that Tina was sinking below him.
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CONTINUED STATEMENT OF: william Edwin THOMAS (11

Gabe said that at that point he stopped, spun her around, and went down in front of her fo maintain eye contact, Gabe said he
looked at her and blinked and she blinked back. Gabe said that he squeezed his inflator tube or something, which he explained was

a signal 1o her for her to tell him that she was getting air. Tina squeezed her tube hack teliing Gabe that she was getting air.

Gabe said that at this point he was about to turn to go back towards 1o the anchor rope when Tina's hand reached out and she
knacked laose his mask. (Gabe said that his mask thes flled up with water. Gabe said that he then had to et go of Tina (o clear his
mask. Gabe 5aid that he then cleared his mask, got the mask back in place, looked for Tina and that she was about ten feel below

him. Gabe said that he then proceeded 1o go down after her.

Gabe said that Tina was fal{ing faster than he could go down, that she had ker arms stretched upwards towards him, and that he
could see her eyes and that she was looking at him, Gabe said that at that point with Tina falling faster than he could go after her

e had to make & decision as to whether to continue after her or go for help.

Gabe decided it was better for him to go to the surface for help. Gabe suid that he raced to the surface as fast as he could, ripping

off his gear on the way, ad that when he broke the surface he realised that he came up at the wrong boat.

Gabe said that he then started swimming towards the *Spoilsport' sereaming for help. Gabe said that once he got there attention on
the *Spoilsport’ two divers went into the water to get Tina. Gabe said that one ol these two divers found Tina and brought her up to

the ather boat.
Cindy was crying and told Gabe that it was ok, that Ting knew he was going for help.

Cindy asked Gabe if he held Tina and called to Tina while they tried to revive her. Gabe said that e did. Cindy, Alandz and I then
said that we were sorry. | genuinely felt sorry for Gabe at this time. [ said to Gabe that if needed anything then to call us. | asked

Gabe to Jet us know what was happening, and again if he needed anything 1o call us.

1 asked Gabe to bring Tina home as soon as he could. Gabe said that he would. Cindy told Gabe that we knew that Gabe's mother
was on her way and that if Gabe needed me to come down than | would. As the call was being finished Cindy told Gabe that we

foved him and again that we were very sorry. The call was then tenninated.

It was about £.30 to 7pm in the evening where we were, Gabe didn’t tell us where he was staying. When I got off the telephone [
relayed everything that Gabe had told me to Keili SMITH and Leia Travis {Alanda’s friends} and Mike and Kim Brashier {our next
door neighbors) who were still at our house. Kelli is & scuba diver and made & conument that this deesn’t sound right. Kelli then
called Lier father with the information that we had relayed. After Kelli got off the telephone she told us that her father said that (kis

didi't sound right and mentioned a nuinber of reasons as to why.

- 42? 3
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CONTINUED STATEMENT OF; william Edwin THOMAS 1

: For the next four days we didn’t get any cells from Gabe or his father. David WATSON's minister, Craig Greer {who spoke to me
\ on the cell phone at the Tatlahasse airport) and his wife, Susie Greer (also a minister) came and saw us and conseled us on whal
1 hiad bappened, They came every day Lo see us or if they didn’l they rang until the day of the funeral. We have not heard from them

! since then.

On Sunday, the 26" day of October 2003, David WATSON came Lo our house with Craig and Sugie Greer. David apologised for
not returning our calls and for not coming to see us sooner. He told us that he was sorry for our loss, and that he had been a bit
wuncomfortable since our logs and didn’t really know what to say Lo us. He promised to keep in touch and keep vs appraised of what

was geing o

! 1 told David that we wanted 1o pay for Tina's funeral and would like to go to the funeral home to starl making some of the
errangements, would that be ok. Cindy told David that she wanted us to get 4 plots, | ench for Tina and Gabe (if he wanted cne
beside Tina) and one each for Cindy and . David said that would be up lo Gabe. Cindy and 1 didn't have a lol to say to him after
that, We did asked if Gabe and his mother were doing okay and asked if he was keeping in regular contact. David stated he was
keeping in regular contact with Gabe and his mother. T told David we just wanted to know what was going on and o keep in

contact. He left a short time later.

On Monday the 27* day of Qctober 2003 Cindy and I went to the funeral home that morning and asked about making funeral
arrangements for our danghter Tina, However Cindy and [ were told (hat we couldn’t make any arrangements. We were told that

the Watson’s had already contacted them with arrangements. I called the Haoliday Inn in Townsville. fhad no contact numbers so 1

tried it by chance. Cindy and I wanted to know about the amangements for bringing Tina home. I spoke to someone at reception
. and they put me through 1o Gabe’s room.

Gebe answered the telephone and I told him that T had not heard from him and that T wanted to find cut if thers were any

arrangements being made to bring Tinz home. Gabe said that there were police interviews, an autopsy and some other issue’s and

that they were working towards getting the arrangerents made but that they hadn’t been made yet.

1 told Gabe thal as soon as any arrangements were made to please call and let me know personaify and that { didn’t want to hear it
from someone else. Gabe assured me that he would call me with any arangements or developments. [ asked Gabe how he was

doing and if he needed anything, how was his mother and was she staying with him.

Gube said that he was doing as welk as could be expecied. Gabe stated that it was good to have his mother there with him and that
she was doing fine. 1asked Gabe about how Tina was going to be braught home, Gabe said that DAN (Diver Alert Network) was
paying for all arrangements until he and Tina got off the plane in Birmingham.
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CONTINUED STATEMENT OF: william Edwin THOMAS Il

1 said that T would take care of everything else once Tina got back. I said to Gabe I may need something by him such as a power of

attorney to authorise me to set up the funeral arrangements, and how would [ go about getting that to him. Gabe said he would sort

reason why he could not be an the plane witk her. I told Gebe I didn’t want Tins coming home alone and if needed I would come

. that out when he got back home. I impressed upon Gube to get Tina home as soon as passible and to Jet me know il there was any
F

: over and come home on the plane with her, Gabe assured me he would not let Tina come home by herself.

i

I think Cindy and Alanda then got on the line but they didn’t really say much. At this time 1 was slarting to gel irritated. 1 had aver
the last few days left several messages for David WATSON who hadn’t returned any of my calls. The only person who responded
Lo the calls was the preacher or his wile, Craig or Susie Greer, and they had been the ones lo arrange for David WATSON to visit
with us the day before. The only previous time I had spoken to Gabe was (¢ track him down through the consulate. Gabe had nol

called me back and then this time I had o find him through the Holiday Inn.

A couple of days later 1 met David for coffec 1o talk about the funeral arrangements for Tina. It really wasn't much of

! conversalion, talked a little bit about Tina, talked & little bit 2boul Gabe, and said that Tina was our daughter and that we would like
to have & role in the arrangements. David WATSON was non coimunitla] about this, he stated that Ting was Gabe’s wile, and that

his cancernt was Gahe first, and folt sure that Gabe would incfude us in the funeral arrangements,

i had tofd David that I didn’t know anything about souba diving and I was just starting 1o learn about it and David said something
very similar. I did tell David that I had suggested to Tine that she shouldn’t scuba dive but I knew that I couldn’t tell her not to do
it. David pretty much agreed wilh that. We parted a shott time fater.

. On Thursday the 30" of October 2003, 1 received a telephone call from Gabe, Gabe said that he had the travel amangements for
Tina and him. He gave us the itinerary. They were flying from Townsville to Brisbane to Los Angeles and then to Atlanta. They

i would have to spend a night in Atlanta due to the late flight and would then catch another flight to Birmingham.

Gabe stated that they would leave Townsville on the actuzl Friday morning, [ asked Gabe if he was going \o be with Tina the entire
way home. Gabe stated that he was and he and his mother would be on the same flight the whole way home. Gabe said he had to
go back to the police station to drop off contact information and the itinerary for travel home. Gabe made 2 comment that they
would have 1o drag him kicking and screaming beforce he would cver come back to Auvstralia, The cell was terminated a short time

later, it was not very long call.

On Saturday the 1" day of November 2003 the preacher, Craig Greer, tame {0 see us. He lold us that Gabe bad had to get off the
plane with his mother. That the plane had to make an emergency landing in New Zealand to let Gabe and his mmother off but that
Tina was still on her way home, The emergency was due to Gabe's sar and it was medical related. 'We were told Tine would be in
Atlanta for the night and that Gabe wouldn’t be able to catch up. However Tina would land in Birmingham on Sunday morning
and Gabe wonld be there by Sunday night. That was about all he had to say. He consaled Cindy and Alanda. I walked out of the
roons He teft a short time later.

7 o
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CONTINUED STATEMENT OF: william Edwin THOMAS I1I

1 spake ta Sarn SHELTON fromn the funeral home. He advised that when Tina arrived she would be taken from the plane direct [0 a
losntion downtown where she would be “prept’ and that she would then be taken to the funeral home. Sain told me that [ would not

. be able to see Tina o her coffin at the airport and Lhat it was best to wait until she arrived at the funeral home.

That Sunday aftemoon, the 2% November 2003, we had a private viewing for the extended family and some very close family

friends. The viewing was of Tina at the Southern Heritage funeral home.

Apparently Gabe arrived back in Birmingham that night but we did not hear or speak with him ot his immediate family. 1 was told
' by Sam that they were attending to the funeral home on the Monday which wauld have been the 3 of November 2003 ta attend (o
the funeral arrangements. No one from the WATSON family had told us al thai time that this was when the final arrangements

would be made,

On Monday the 3 day of November 2003 at about 11am we arrived at the funerai home. Present was Cindy, Alanda, Cindy’s
brathet Gene, Krissie who is Cindy's niece and myself. Present from the WATSON family was Gabe and his mother and father.

This was (he first time [ had seen Gabe sitrce I saw him and Tiaa in the lift.

We were all in a room with Sain SHELTON and we were discussing the funeral arrangements, Gabe said something about

releasing a number of doves at the funeral. Cindy got rea! upset and said that was something that Tina was against. That Cindy

and I had offered to do something like that at the wedding but Tina was against that as she was against birds being caged. Tina was
! against anything that she perceived as being cruelty to animals. At this point Gabe got upset, got up and made a comment that we

.. needed realise that this was not about us and it was about him. I thought it was about Tina and this really pissed me off.

Gabe said that Tina had told him everything she wanied for her funeral arrangements on the plane on the way to Australia. Gabe
also said that it would have been essy for him to have her cremated and buried in Australia if he wanted lo and we should be
thankfut that he brought her back for us. Gabe was engry and then walked out of the room and his father followed & short time
later. The comment about the funeral amangements struck me as very odd. 1 had never had any conversation with Tina in her
whole Jife, even when she was ill, about her funeral arrangsments. Eacls year when her re-enrollment came up she would freat it as
a joke and not take it seriously, She would always make light of such siteations and not dwell on things like that to Lhe stage of

discussing funeral arrangenients and what was to be done on her behalf during the ceremony.

The comment aboul it being ¢asier to cremate and bury Tina in Australia and that we shouid be thankfil alanned me as it was

another little thing that told me that things were not right.

Glenda WATSON then made the comment that we needed to realise that Tina was Gabe’s wife and that he was going through a
difficult time and that he thought we blamed him for Tina’s death. Up until that poimt I had not blamed Gabe for Tina's death. [

was alarmed, but I had not expressed my concerns to anyone that I thought that Gabe had taken Tina’s life,

s
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CONTINUED STATEMENT OF': william Edwin THOMAS IIT

: Cindy got up and walked ous of the room and went over to where Gabe was sitting on a chair. Gene and I followed Cindy out
. straight after, [ saw that Gabe was sitting with tiis elbows resting ou his knee’s. I eouldn’t see where Gabe's father was. Cindy
| kneit down in front of him and he leaned back away from her. I could here paris of the conversation. From whal 1 could hewr
Cindy was saying, we don’t blame you, we don't blame you, yeur mother says you belicve we do, but we don't, why would you

think that we do. Gabe wouldn't look Cindy in the eye. Gabe was 10t saying anything that I could hear,

Afer a time we all went back into the room and finished the funersd arangements. Cindy brought up about having a horse drawn
carriage as parl of the funeral arrangements. T asked Gabe if this was alripht as 1 knew without his permission he would gbject Lo
any suggestion that he was not in agreement with. 1 said [ would pay for the all the arrapgements and he then said that it would be
okay. A short lime Jater we went up and picked out a vault. There were enly [our of us and it was Gabe, Geng, David and I A
vanlt was then selected. Qene aclually picked the vault and 1 didn’t mind, 1 turned to Gabe and his father and said is that alright

and his father said that they didn’t known enything about vaults or funerals anyway and it was okay by them,

We then went back to the original room to go over the plot selection. This is where Tita would actually rest. It was discussed a bit
and then we drove to a localion within the cemetery looking towards Qak Mountain, Several plols were pointed and other sections
of the cemetery were pointed out aswell. We discussed the view and discussed how much Tina liked Oak Monntain plus being

further away from the main roads it would be more peaceful. A plol was agreed upon by afl those present.

We then returned back to the funcral home and I made seme arrangements with Sam to pay for the funeral and associaled costs.

Sam advised me to pay for it after the funeral, Gabe and his father were present for this conversation and Gabe was aware that [

. was happy to cover those costs. There was no dispute over this matter, Gene was also present for this conversation.

I had a dispute with Gabe and his father at this time over a fund that was being set up for donations in liew of flowers to the World
Wildlife Fund. This was being changed to some account for which Gabe had sole aceess and discretion to disperse funds for the
payment of the funeral or whatever he wanted. 1 was upset over this as Cindy and [ were paying for the funeral and people could

give money under a misapprehension.

Arrangements were completed for the viewing the next day and the memorial and burial the following day. We all left the funeral
home and parted from the WATSON family.

Tust before we feft the funeral home David WATSON came over to me. Glenda and Gabe were close by and would have heard
what was said. David said we need to get Tina’s jeep: I said David that's fine, out of respect for Tina, can we wait until after the

funeral and 1 will be happy to take care of that. David said we need to get il as soon as pessible, Cindy and Gene were nearby but

niel as close as Glenda and Gabe and 1 don't know if Cindy or Gene heard it.
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That night I took Alanda home from my house end T asked her that instead of dealing with al! this tomorrow how about we take the
; jeep over tonight and we don't have to worry about it tomarrow. I asked Alanda if she bad the keys. Alanda said she did and ]
q drave the jeep over and patked it in Gabe’s driveway. Alanda fotiowed me there and picked me up. We went back to her house

i and [ later went home.

The next morning I got up and got dressed and was about to leave home to go to the funcral home Lo spend some time with Tina
before anyone else got there, On the way down the stairs to leave the house 1 got & call on the cell plione ffom David. David said
he wanled to touch base with me to see about getting Tina’s jeep. I lold him that he didn’t have to worry ubout that as I had put it
in Gabe’s driveway the night before with Alanda. I also said that we had the keys and we would give them Lo Gabe at tie funeral

home thal aftecnoon.

David said what about the rest of Tina's stuff and the wedding gifis. I said can all this siaff nol wait until after we bury our
daughter. David said not really we need to get this done for Gabe as soon as possible, 1said you should have brought this up the
day befare when [ took the jeep over and now you will have to wait until after T bury my daughter. 1said I am on my way [om ny

hiome to spend some privale ime with my danghter and I don’t really have the time or the energy to deal with this at the moment.

David insisted again hat they needed to get everything for Gabe as soan as possible. He then asked is there any reason why they

mighf not get it, | said no, 1 am going to spend some lime with my daughter, [ said goodbye and [ hung up the phone.

1 went dewnstairs and got info my car to go over to the funeral hame. On the way I spoke 1o Alanda and we discussed the

telephone call and I told Alanda that if they could have told us yesterday we could have had it all in the jeep and had it delivered

. ; and be done with it.

On amival at the funeral home 1 spoke with Sam SHELTON and went and spent some time with my deughter Tina. I got there

about | lam. Sam would drop it and be with me every now and then.

While I was pt the funeral home my cell phone vibrated on numerous occasions as it was on vibrate if any calls were received. At
about 1.30pm I left the funeral home and walked out to my car. While [ was in the car checked my cell and saw that there were a

lot of calls from David WATSON and a Lot of calls from Cindy. I rang and spoke with Cindy. Cindy was hysterical and she told

me that David had rung her and that he and Glenda were on there way over to pick up the presents and Tina's stuff. [ told Cindy
| that | had that ali sorted. [ drove home as fost as I could. When I got home I pulled up out the front of my house. 1 had actually
pulled up behind the SUV that David and Glenda WATSON had come over in but they were alresdy outside of their vehicle.

I got out of the car and walked over. David and Glenda were talking to Cindy and Gene i the front driveway. Cindy was begging
therm to wait until after the funeral. Gene was asking them to show some respect. David was insisting that they needed to get the
stuff. [ told David and Gienda that I thought we had this all sorted out and that we needed time to gel ready for the viewing and so

did the rest of the family. 1 asked David could we please have some peace to do that.
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Al that fime Roman and Maxie BRANTLEY arrived and saw what was going on. Roman came over and suggested that the last
thing we needed at this time was this going on and suggested to David and Glenda that if they didn’t leave he would call the police.
David and Glenda WATSON got into their car and left.

After they lefl we got ready for the viewing that afterngon. 1 think it was scheduled for 4pm bul we were to be there an haur early
to have a private viewing. The extended family and 1 headed over the funcral home. Just afler } got there T was approached by

Sam SHELTGN, the funeral co-ordinator and Gary LONG, the Funeral Director.

They said that they had been instructed by Gabe and his family that if we said or did anything that they considered derogatory or
ingppropriate that they would expect the funeral home to call the police and have us removed from the viewing and the later
funeral. Sam and Gery said that they knew that Lhis was difficult time for me end my family. They said that they didn’t ot all agree
with what was going on, but if the WATSON's pushed it that they wouid have la have us removed. 1said to Sam and Gary are you
trying to tell me that they could have us removed from our own daughiers funeral. Sam and Gary said that they have gvery legal
right to do thet, Sam and Gary cautioned me about trying to keep the family under control and being careful of our actions and
what we said, Sam said he would like to bring the situation under control and for me to meet (fabe before the viewing. 1 said no

problew 18 1 had the keys to Tina’s Jeep to give to him.

Shortly after that Sam brought Gabe aud [ together. 1 gave Gabe the keys to the jeep and he gave me a birth certificate back for
Tina from when she was born in Germany, 1 told Gabe that 1 really didn’t understand what was going on and why it was
happening. | asked him why 1 was being threatened, He did not reply at first, looked at me, and told me that he wanted Tina’s
staff. Gabe and [ then parted, -

After that my family and I stayed most of the lime in the viewing room with Ting. During this the WATSON family spent most of
their time outside in the foyer or lobby arer. This was like ihe entrance ares to the viewing room itself. There was an adjacent
roon to the foyer area where there were a lot of flewers from family and friends. There were also flowers in the foyer area itself

and in the hallway behind the viewing rooms.

There were poster boards sel up on the right hand side befors you entered the viewing room. They reflected various stages in
Tina’s life prior to fier deatl. On one of these poster boards were some photographs where Tina did soime modelling with Amanda
PHILLIPS and Keather PACK. Both PHILLIPS and PACK were Tina's girl friends at Mandeville High School, when we were
living in the New Orleans area, [ooking at the photographs was Gabe, his father and a woman that 1 did not know. The woman

snid something to the effect that Tina had leoked like a model. Gabe said no that she just liked to dress up.

 intetsupted and said no that Tina was a moded and 1 explained the stary to the woman. Gabe said nothing. It struck me that Gube

didn’t really know that much about Tina, he didn't knaw that she had modeled for four years.

The viewing was finished at about 9pm and several members of our family were the last ones to leave,
Wt
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The next day I went to the funeral at about | pm, but before the rest of the family, and when I got there 1 was approached by Sam
SHELTON. I could sec that Sam was in a difficult siluation. Sem said that he had been spoken 1o by David WATSON end was
reminded to remind us that if there was any type of disturbance or comments made that we would be removed. 1 said to Sam the

only lype of disturbance that would oceur is il they tried to remove us.

The service commenced and went for about an hour, During this Gabe got up and made a slatement that he wanted (o recite a poem
that ke had received from a friend alter Tina had died and while he was still in Austratia, Gabe feit that this was an appropriate
reflection. Gabe read the poam but to me seemed that he was displaying little emotion. Several peoplc that spoke Lo us after the

funeral referred Lo his faking what litle eimotion was shown during the reading of that poem.

After the death of Tina [ spoke with Alanda about the insurance through Tina’s employer Parisians. [ asked Alanda to contact the
employee benefits department as they both worked at the same department store. 1 asked to Alanda to clarify whether Tina had
changed the policy beneficiary as I was not sure whether she had follewed my advice or not. Alanda said she would to this for me

as I could not bear to do this myself at the time.

Alanda told me later that day or the next day that she had spoken to someone who had told her that Tina had not changed the policy
beneficiary. Alanda helped me with the paperwork and I made an application to Unum Provident Insurance for the benefit of the
policy. 1spoke with Brenda BROWN and she assisted with the policy claim. [ believe it was during December 2003 I received

$33-024-41 in relation to the claim on Tina's insurance policy,

On the 26" day of March 2006 T went to the Townsville police station and commenced providing this statement to Defective
Sergeant Gary CAMPBELL of the Townsville Crimina! Investigation Branch. This statement was added to by me in the presence
of Detective Sergeant CAMPBELL on the 297 day of March 2006, However the statement was not completed as I need o check

sotne dates on my rewrn to America.

On Thursday, 6 November, 2003,  went (o the funeral home fo pay for Tina's funeral. After writing a check to pay the funeral
expenses, 1 inquired about the fowers and plants sent to the funeral home by friends, family members, and co-workers, of our
family, that had not been placed on the grave, [ was told to speak with Sam Shelton. Sam took me into his office and explained to
me that the funeral home had been ndvised by the Watson’s that our family was not to be given any of the flowers or plents,

regardless of who sent them, that were sent for Tina.

I found this to be another strange event in a string of what had afready been a series of strange events. After Tina’s wedding the
Watson’s took most of the flowers from the wedding home with them. With the exception of a small amount paid by the groom we
had paid for the bulk of the flowers at the wedding. T could aot understand why would they insist that even the flowers sent by our
own family, friends, and co-workers of Alanda and myself be left at the funeral home to die instead of letting us take them.
Furthermore, 1 had paid for the funeral with the exception of the plot, which Sam had advised me [ had no right to and shauld not
pay for, as the Watson’s could move Tina from the plot even if 1 paid for i,
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On the 12" of November 2003, I was en-roule to Jackson, Mississippi to conduct a workshop when 1 received a voice message from
Bob Austin, attorney for Gabe Watson, wanting anything that belonged to Tina turned over to Gabe immediately. 1did not respond

to the call, as I was nol comfortable speaking with Austin and was just frying to pull myself together enough to work.

On Thursday, 20 Novemsber, 2003, T was returning home early from my second week back al wark from Akron, Ohio and received
another call fram Bob Austin while checking in at the airport, 1returned the call shantly after checking in and Austin explained that
The was catling becavse he wanted to set up 8 meeting at his office with Gabe, he, and myself. 1 apreed and we scheduled the meeting

for Wednesday, 26 November, 2003 (ihe day before Thanksgiving) as 1 was off work Thanksgiving week.

On Monday, 24 November, 2003, 1 met Ken Snyder at 4 pm in the afiernoon at Barnes & Nobles bookstore in Hoover, Alsbama, |
had received a call from the funeral home that Ken had wanted to get in touch with me, if possible, a couple of weeks earlier, and
had called Ken per his request. e had told me that e would be in Birmingham on business and would like to meet with me, if
pssible, at that time... he had explained that he and his wife were on the Spail Sport with Gabe and Tina, and said that he was a
father, hiad a daughter of his own, and if sitvations were reversed, knew he would want 10 talk with someone who was therc when it
happened to find out as much es possible about the events surrcunding her death. T had agreed to the meeting for the aforementioned
date, as T was off during the entire week and would be home in Helena when he came to Birmingham, Ken hod suggested that we
meet away from our home as 1 explained Lo him the emolional state that Cindy was in and he felt that our conversatian might be too
much for her this soon, to which I agreed, I met with Ken Snyder at 4pm and the meeting continued until around 7:30 pm. Alanda

and Leia Travis joined us around 5:30 pm, after Alanda got off werk.

1 fater spoke with Senior Constable Glenn Lewrence of the Townsville water police and I had numerous conversations with him

concerning Tina’s death up to that point.

Late afternoon on Wednesday, 26 November 2003 1 kept the scheduled meeting with Bob Austin (Gabe's attermey) and Gabe
Watson at Bab Austin's Law Office as Bob had requested. 1 arrived and was invited into Bob’s conference foom where he sat at the
head of the conference room table, Gabe sat to his right against the far wall of the conference room and 1 was invited to sit neross the
tabie from Gabe to Austin's left (near the conference room door). Austin had a mini-recorder and a legal pad on the table in front of
him and explained that he had hoped to get vs all together to clear up muy issues and insure that any of Tina's belongings were turned
over to Gabe. AUSTIN said (hat as Gahe was the rigltful owner since he and Tina were married at the time of her death. 1 asked
Auslin if the conversation was being recorded for some reason, and he told me 1o ignore the recorder, as it was not en. I found that

rather strange.

Austin proceeded to tall me that Gabe was Tina’s husband, had el rights to Tina, her belongings, to include anything thot might be in
our possession, etc. He proceeded to tell me thet he hoped that any damage in the relationship between the Watson family and purs
could be resolved, and any misconceptions might be cleared up. He asked me if there were any issues cauging our family concern
and T told him that T was concerned about the threats that the Watson’s had reportedly made against the funeral home (bringing a
lawsuit against them if they allowed us to cause the family any concern at the foneral) and Parisinn’s where Tina had worked (dve to

them allowing Alanda and myself to clear out Tina's desk at work and the group insurance).
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I lofd Austin that I just wanted the Watson’s to stop threatening to sue people, he responded that he could not guarantee such, as it

may be necessary to bring legal action against liable and/or responsible parties concerning Tina’s death and surrounding events

. foliewing her death.

Afler he finished telling me everything that Gabe Liad a right (o of Tina's, he asked me if there was anything they could do for me, at
which 1 got very emotional and stated “You could give me my daughter back... alive”. Austin stated he was sorry and that he should
have known 1 would say that, at which time I had to excuse myself for a few minutes to the restroom as [ was crying and very

emotional.

After a few minutes, T regained my composure somewhat and returned to the conference room. Austin asked me if there was
anything | wanted to ask Gabe, at which I responded ] did and Austin told me to ask. 1 looked directly at Gabe across the table and
asked “When Tina gave you the thnmbs up signal to surface, why didn’t you just take tier direcily Lo the surface”. Gabe, looking
down and to his left toward the comer of the conference room, replied “She did not give me a thumbs up signal to surface, she gave
me a thumb signal twward the anchor rope” (he demanstrated the signal with a thumh pointed to his left. Auslin asked if [ had any
other questions and I said “No, not anymare” as Gabe had just lied to me or at the very least, totally contradicted his initial story to

us.

Austin then wene on to say, “By the way, Gabe does not have any insurance on Tina™ to which [ responded “1 don’t remember asking

if he did™. Austin told me they just wanted ne to know, if I was wondering about it.

As we began to conclude the meeting, Austin asked me, if aside from bringing Tina back, which obviousty they could 110t do, was
. there anything else they could do for me. I told Austin about the flowers and the events surrounding my paying the funeral bill
concerning them. Austin apologized, told me that was a misunderstanding, as was the threats to have me or my family removed
from Tina's viewing or the funeral services/funeral. He said that he would see to it that the misunderstanding surrounding the
flowers was corrected. Shortly thereafler the meeting concluded. The flawers were never released by the Watson's for the funeral
home to give to us. [ failed to mention this earlier, but they had taken the flowers/plants they wanted from the funeral home before [

had arrived at the funeral iome on & November to pay the funeral costs.

Over the Thanksgiving week-end, we detertnined that we would spend the Christmas holidays in Australia, trying to re-trace as best
we could Tina’s steps in Sydney and her time in Townsville, We also wanted ta meet the diver that brought Tina up and tried to

save her. I made arrangements for us to do just that.

On-Sunday, 21 December 2003, we departed Birmingham for Townsville, Australia, flying from Birmingham, through Chicago and
San Francisco to Sydney. We arrived in Sydney on 23 December 2003 and after a short layover in Sydney, departed for Townsville
by way of Brishane, arriving in Townsville that same day, Tuesday 23 December. In Townsville, we stayed at the Holiday Inn Gabe
had been whewn we tatked with him followiug Tina’s death.
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We walked around the city pretty much in & daze, just wanting to be where our daughter had been her last days, wondering if we

: were seeing what she had seen, ete. Due to the Christmas holidays, we were unable to meet with Glenn Lawrence or anyene else we
. had spoken with in Townsville, as they were on holidey, I did 1ake pictures of Tina to the police slation and leave for Glenn to have
upon his return from boliday. We spent Christmas Day just being in the cown where Tina had been her last day on land and where
; fer body had been until being returned home. In some way, there was some comfort in being where our little pirl's spirit had left

her,

Although we did not see Glenn Lawrence we did speak with him by phone. We also contacted a Mike Ball office and lold them who
we were and asked that a meeting be set up with Wade Singleten, the diver that had brought our daughler vp, trying {0 save her,
They had Wade call us (at his choice) and we spoke to him for the first ime at length, thanking him for what he had tried 1o do and
asking him about his memory of Tina, which to our juy, he remembered her well and fondly shared those memories of his meeting

her on the Spoil Sport.

Wade Liad just lefl out on another diving expedition aboard the Spoil Sport. In our cenversation, I asked him if there was any
possibility of our mecting. He advised me that on 28 December the Jazz II would be coming to the Yongala sitc and that the Spoil

Sport would already be there. IFT coutd get 2 ride oul on the Jazz 11, be could make arrangements to meet with me for a short period.

Our retrn flight to Sydney was scheduled to depart Townsville on 27 December 2003, Cindy, Alanda, and I discussed the situation.
Of concern were Ute following. Alanda was pregnant, both Cindy and Alanda were in quite an emotional state and Cindy needed to
stay with Alauda as Alanda had ot done well on the flight gver. It was decided that Cindy and Alanda would go to Sydney as

planned, and T would delay my flight until 29 Decerber in order to go out to the Yonpala site and meet Wade and whoever else 1

could that may have seen or talked to Tina er knew of anything concerning her last day. 1 went to the Jazz II office and was

graciously granted u ride along for the trip out to the Yongala site.

On 28 December 2003, I boarded the Jazz 1l at 6:30 am far the Yongala wreck site. Once at the site and the divers aboard in the
waler, Wade was brought over and we sst and talked o few minutes, after whick he invited me to go back with him to the Speil Sport
for a tour of the boat Tina spent her last moments on. We went back te the Spoil Sport, he took me around the boat and then we

spent some private time with the ship’s Captain at the helm discussing the events of the day of Tina’s death as they recalled them.,

I shared very littie of what T knew with theer, wanting first to find owt their story. Wade and I finished oul meeting with & soft drirk
on the rear deck of the Spoil Sport at which time he gave me the gift of 2 book “S.8. Yongala... Townsville's Titanic™ by Max
Gleeson. Finding & picture/diagram of the shipwreck in the book as T thumbed through it, I asked Wade to point out to me witere he
found Tina in relation to the wreck, which he did. '

I parted for the Jazz II some time later, telling Wade how much we appreciated what he had tried to do for Tina and expressing

Cindy and Alanda’s apologies for being unable to make Lhe trip out with me but sharing their heartfelt graticude, as well.

.
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Upon returning to the Jazz 11, the rest of the diver's were loading and we headed back for Townsville. 1 talked wilh the captain of
the Jazz I, Justin Rodgers, at length about my findings. We retumed to Townsville, arciving around 4:30 that aflemoon. 1 met the

crew at a Jocal restaysant and had dinner with them later that eveniny and [ appreciate the lime that they gave me.

The next day, 29 December, [ flew from Townsville Lo Sydney to meet Cindy and Alanda, On 30 December we went to the Opera
House, as we knew that was one of the places that Tina had seen. Cindy ran around the area outside crying and [rantically scarching
for a place that Tina had sat for a picture on the seawall. We eventually found the exact spot and spent quite » while silting where

she sal, looking at what she would have seen.

The next day, 31 December 2003, we deparied from Sydney for home at 4:15 pm arriving thal same date at atound 10:40 pm in
Birmingham. The next day, I visited Tina's grave that morning just as 1 had done the day belore we left for Australia. J bave been

to her grave every week, usually over the week-end since [ work an the road, with the exception of 4 weeks in over 3 years,

On or about 19 January, Cindy received a letter from Bob Austin that demanded we tum over all Tina’s belongings to Gabe. That
whatever had been going on with our family, we had more than ample time to do so. (I should note here that Cindy had 2
automobile accidents and a couple of near breakdowns up to this point and that Alanda had been having congiderable problems with
her pregnancy). Due to all of this, and our trip to Anstralia, T had not had the time to coordinate delivery of Tina’s remuining

belangings to Gabe.

T was angered at the letter and the tone of it and decided to call an attorney, Alton Parker, Jr, that had been referred to me as sameone
1 should call abqut ell of this. We set ap appeintment for 23 January, 2004 at 3:30 pm shortty following my retarn flight home that
weck. [t was my only visit to Mr. Parker, but he agreed after hearing our story that we needed essistance in avoiding the continued

harassment and stressful situation that Austin had kept us under. The following week, on Wednesday, 28 January, Alanda gave birth

. to our first grandson, William Matthew, almost a month early, due in part to the stress of the trip to Anstralia bul most probably

mote 1o the stress, she had been under since the loss of her sister.

The week of 9 February, 2004 was also the frst time our flowers had been removed from Tina's grave. | had been replacing the
flowers on hier grave every 4-6 weeks since about & week after she was buried and the flowers laid at the funerel had just been taken

up.

From that time forward, every week-end or two until some time in May 2004, [ would put new flowers on Tina’s grave becouse
some one would come by sometime during the week while I was out of town on business and take them. I would put the flowers at
the grave usually on Saturday, sometime en Sunday, and generally by Tuesday or Wednesday of the following week they would
already be gons. Alanda would call and tell me that the flowers were missing s she was visiting the grave during the week while [

was out of towt.
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On 20 March, 2004, our next door neighbor, Mike Brashier and his son Andrew helped me lnad the remaining belongings we had of
Tina's, including a fow wedding presents, a mattress set, bedding items, efe., inlo a pick-up truck Mike borrowed und deliver them to
Gabe’s house. This also included the items that we had removed from Tina’s desk at work. This had been agreed to through our

attorney, Alton Parker.

Ou 9 June, 2004, Alanda called me (I was oul of town working, as usual) to tell me that she had leamned that Gabe was having Tina
moved the Monday {14 June) before Father's Day. I made a number of calls to authorities in Australia, local authorities, and our
altormey o Iry Lo get the move stopped. Unfortunately, my eftorts were fruitless, however the move was rained out, The move was
rescheduled a number of times by Gabe, bul each time was delayed by cither ruin, Gabe changing the date or some olher reason. In

July 2004, the move was stopped by the District Attorney.

From July 2004 until around Jannary/February 2005, there were no other instances of flowers missing. Then, atlempls were made to
have Tina exhumed s moved again, and flawers started missing from her grave every week or two again, and after a few weeks, it

all sudderly stopped,

In late September 2005 I received a call from Detective Sergeant Brad Flynn, Helena Police Department, and advised that Gabe had

contacted the funeral home, told them the investigation had been concluded and he wanted Tina moved on 7 Qctober.

On the T of October 2005 I amived at the cemetery with a fricnd, Buddy WOMUCHIL. We were met by Chief Jones, Detective
Sergeant Brad Flynn, Doug Glascocl {in charge of funeral home grounds), the funeral home director, David Watson and Bob Austin
(Gabe's Father and Gabe’s attomey). Shortly afier, in a slight drizzly mist, Tina's body was dug from the ground, loaded in i’s

casket on the back of a dump truck, and moved to a different part of the cemetery. Gabe was not present when Tina was moved,

Someone had removed the fowers we had placed on Tina’s grave, except one arrangement that was chained fo a stake in the ground,
the day before Tina was moved. After she was moved, [ was the last to leave the new gravesite in the cemelery and returned the next
morning to re-stake and chain the flowers from her previous gravesite. From that point forward through to November 22,2005
Ting’s flowers were removed every Monday foliowing my putting out new ones each week-end with the exception of one week-end

thet I purposely did not put new flowers out just to see if it would stop if I skipped 1 week. The removal of the flowers continued.

Upon reporting this to Detective Sergeant Flynn, he suggested that I start filing police reports with each flower thefts wilh the
Pelhum Potice Department (their jurisdiction). 1 filed the first Police Report on Saturday 15 Octaber, 2005 On the following dates
more flowers were reported stolen to the Pelham Police Departrient. Monday 24 Qctaber 2005 the flowers taken from Tina's grave

however it was reported on Maonday 31 October 2003,

On Monday 31 October 2005 and again an Monday 7 November 2005 the flowers were taken from Tina’s grave and the chain cut.
That police report was filed on the following Manday, which was 12 NMovember 2005 for bath Aower thefls. Monday 22 November
2005 Flowers taker and this time chain and stake both were also taken, leaving nothing, and the police report filed 29
November.2005. [n all this taking of flowers, there were angels and other items placed on Tina’s grave that also came up missing,

One was an anget put there that was sent by Evelyn Lonise Thomas, Tina’s grandmother.
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To this day, there is no headstone on Tina’s grave. She lies in an unmarked grave and I have been told I bave no right to put a

headstone there for her and that I would not be allowed to.

On Friday the 27" day of April 2007 1 weat to Lthe Helena Police station and finished this statement with Detective Sergeant Gary
CAMPBELL. Yesterday [ went lo my daughter Tina's grave. There is no headstone. The only flowers that were on Tina’s grave
yesterday were the one’s left by my family and the MILSAPS and SNYDERS from Florida,

I think about Tina every day and miss her every day. Tina's death has practically destroyed my family. My wife Cindy is sericusiy
it due to Tina's death. My ather daughter Alanda has health issue's because of the death. [ have been terribly stressed over Ting’s

geath and the problems we have had since.
I loved my daughter Tina and [ still do.

William Edwin THOMAS III
Qaths Act Declaration

DATHS ACT 1867 (DECLARATION) -

1.. William Edwin THOMAS 1L......................... do solemnly and sincerely declare that:

(1} This written statement by me dated 277/4/2007 and contained in pages numbered 1 to 20 is true to the best of my
knowledge and belief; and

2) I make this statement knowing that if it were admitted as evidence, I may be liable to prosecution for stating in it
anything [ know to be false,

and I make (his salemn declaration conscientiously believing the same to be true and vittue of the  provisions of the Qaths Act

Taken and declared before me at Helena, Alabama

1867

SR | -0 1o 1

this....27th...................day of ... April. .l 2006

Witness
usti ¢ Peace /

Commissioner of Declarations éé Js"/
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